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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 5. februar 

2009 udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål (Alm. Del – Spørgsmål 205) 

 

Spørgsmål 204: 

”Mener ministeren, at det er rimeligt, at EU i slutningen af januar 2009 har besluttet at 

genindføre eksportstøtte til en række mejeriprodukter?” 

 

Svar: 

Nej, jeg mener, at det ikke er rimeligt, at eksportstøtten til mejeriprodukter er blevet 

genindført med virkning fra 23. januar 2009.  

 

I Forvaltningskomiteen for den Fælles Markedsordning for Landbrugsprodukter 

stemmer Danmark imod forslag om forhøjelse af eksportstøtte, afstår fra at stemme om 

forslag om fastholdelse af satserne for eksportstøtte, og stemmer for forslag om 

nedsættelse af satserne for eksportstøtte.  

 

Fra dansk side fortsætter bestræbelserne på at få udfaset brugen af eksportstøtte ikke 

blot i EU, men generelt blandt alle WTO-lande ud for betragtningen om, at det er 

markedsaktørerne selv, der til enhver tid skal reagere på de signaler, som markedet 

måtte sende. Jeg har i forbindelse med, at forslaget om at genindføre eksportstøtten blev 

fremsat med tilfredshed konstateret, at mejerisektoren har udtalt sig imod 

genindførelsen af eksportstøtte.   
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